
Oświadczenie złożone 

przez senator Alicję Chybicką 

na 73. posiedzeniu Senatu 

w dniu 16 kwietnia 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zgłosił się do mnie prof. dr hab. Julian Malicki, dyrektor Wielkopolskiego Centrum Onkologii oraz kie-

rownik Katedry i Zakładu Elektroradiologii Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu, i zaprezentował projekt 

INPRONKO – Zintegrowany, Wielodyscyplinarny System Profilaktyki, Diagnostyki i Leczenia Chorób No-

wotworowych w Polsce Zachodniej. To kompleksowy projekt badawczy skupiający się na rozwoju metod 

leczenia nowotworów, między innymi radioterapii protonowej (protonoterapia) i fotonowej. 

Radioterapia protonowa jest innowacyjną metodą stosowaną w leczeniu między innymi guzów mózgu, 

rdzenia kręgowego, gałki ocznej czy nowotworów u dzieci. Protonoterapia niestety nie jest w Polsce świad-

czeniem wpisanym na listę świadczeń gwarantowanych ani też świadczeniem wycenionym przez NFZ czy 

też ogólnie świadczeniem dostępnym w naszym kraju. 

Zwracam się do Pana Ministra z zapytaniem, czy ministerstwo zamierza podjąć – a jeśli tak, to kiedy – 

działania włączające radioterapię protonową do koszyka świadczeń gwarantowanych. 

Z wyrazami szacunku 

Alicja Chybicka 




